
ACTA DE LA SESSIÓ DE CARÀCTER ORDINARI DEL PLE DE DATA 30 DE MARÇ DE 2023.

A les 19:00 hores, a l’edifici municipal del carrer Folch i Torres, núm. 102-105, prèviament habilitat a tal 
efecte, es reuneix el Ple Municipal per efectuar una sessió de caràcter ordinari de primera convocatòria.

PRESIDEIX

Ignasi Simon Ortoll

ASSISTENTS

Maria del Mar Pedrerol i Villarroya
Fran Sánchez Castilla
Lourdes Maria Estéfano Orozco
David Morales Campos
Maria Lourdes Martín Montero
Felicita Romero Olivares
Albert Iglesias Boza
Marc Palet Rodríguez
Iban Martínez Asensio
Josep Nogués i Miras
Juana Maria Morata López
Susana Mesas Sánchez
Antonio Polo Lama
Josep Oriol Vera Brau
Manel Busquets Mateu

La regidora Manuela Nieves Garrido Marín s’incorporà durant la sessió.

ACTUA COM A SECRETÀRIA

Gemma Navarro Medialdea, secretària. 

DESENVOLUPAMENT DE LA SESSIÓ

1.- PRP2023/247   APROVACIO ACTES ANTERIORS   

Posada en consideració dels membres del Ple Municipal l’aprovació de les actes corresponents a les 
sessions efectuades el 20 d’octubre de 2022, 24 de novembre de 2022, 21 de desembre de 2022, 26 de 
gener de 2023 i 9 de març de 2023, es van aprovar per unanimitat dels regidors assistents (17 de 17). 
El regidor Antonio Polo manifestà en relació al punt 6.2 de l’acta del dia 24 de novembre de 2022 el seu 
desacord en que en el moment de la votació es tingués en compte el vot del regidor Fran Sánchez.

Per descarregar una còpia d’aquest document  consulti la següent pàgina web
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2.- PRP2023/235   DONAR COMPTE DELS DECRETS D'ALCALDIA   

Es donà compte al Ple de la relació de Decrets d’Alcaldia emesos del dia 14 de gener al 16 de març de 
2023, que van del número 48 al 325.

3.- PRP2023/86   PROPOSTA SANCIO SANCI 6/2022

Es donà lectura al següent dictamen de la Comissió Informativa de Temes Sectorials:

“En data 27 de juliol de 2012 s’inicià expedient sancionador al senyor VWM, en tant que propietari de 
diversos gossos potencialment perillosos (4), en relació a presumptes incompliments de la normativa 
vigent en matèria de tinença d’animals de companyia, en concret de gossos potencialment perillosos. 

La part interessada, davant el Plec de Càrrecs formulat el dia 27 de juliol de 2022, la notificació del 
qual va ser rebutjada telemàticament amb data 8 d’agost de 2022, no va presentar cap al·legació dins 
del termini d’audiència atorgat.

Segons les dades obrants a l’Àrea de Medi Ambient, el senyor VWM, resident al carrer Garrofer núm. 
11 de Lliçà d’Amunt, és propietari de diversos gossos (4) sense disposar de la llicència de gos 
potencialment perillós en tant que les darreres llicències han caducat el 06.10.2019.

Malgrat el temps transcorregut no s’ha donat compliment al requeriment municipal, constatant-se que 
els gossos no consten al Registre específic del municipi d’animals perillosos.

Els fets esmentats suposen infraccions de l’Ordenança municipal reguladora de la tinença d’animals 
de companyia, en els apartats següents:

Infraccions molt greus

Art. 64.12. Tenir gossos o animals potencialment perillosos sense llicència.

La identificació dels gossos que la normativa vigent considera potencialment perillosos es troba a 
l’article 21 de l’Ordenança municipal reguladora de la tinença d’animals de companyia -Ordenança-, 
“Es consideren gossos potencialment perillosos:
1. Els que pertanyen a una de les races següents o llurs encreuaments: bullmastiff, dòberman, dog 
argentí, dog de Burdeos, fila brasileiro, mastí napolità, pit-bull, presa canari, rottweiler, staffordshire 
Bull Terrier, American Staffodshire Terrier, tosa japonès, i Akita Inu. Aquest llistat pot ser modificat per 
l’autoritat competent.
2. Aquells que per les seves característiques racials i d'acord amb la normativa vigent poden ser 
considerats potencialment perillosos.
3. Els que han estat ensinistrats per a l’atac i defensa.
4. Els que presentin un caràcter marcadament agressiu i els que hagin protagonitzat episodis 
d’agressions a persones o altres gossos sigui quina sigui la seva raça.”.

Per descarregar una còpia d’aquest document  consulti la següent pàgina web
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L’article 67.2 de l’Ordenança estableix que les 
sancions derivades de les infraccions administratives contingudes en 
aquesta ordenança i que afectin a la tinença de gossos potencialment perillosos poden ser 
sancionades amb multes de 1.502,53 a 30.050,61 les considerades com a molt greus.
 

D’acord amb l’apartat 68 de l’Ordenança, en la imposició de sancions s’ha de tenir en compte entre 
d’altres, per a graduar la seva quantia, la transcendència social i el perjudici causat per la infracció 
comesa, la intencionalitat o negligència i la reiteració o reincidència en la comissió d’infraccions.

A la vista de que s’ha comès una infracció de l’Ordenança municipal reguladora de la tinença 
d’animals de companyia, en data de 31 d’agost de 2022 es va proposar la següent sanció, la qual va 
ser refusada per l’interessat en l’intent de notificació practicat per la Policia Local el dia 1 de setembre 
de 2022:   

“Primer: Al Ple d’aquest Ajuntament, autoritat competent per resoldre sobre la infracció de caràcter 
molt greu, que adopti la següent resolució:
  
- Sancionar al senyor VWM, com a responsable de la infracció prevista a l’art. 64.12 de 
l’Ordenança, consistent en tenir gossos o animals potencialment perillosos sense llicència, amb la 
imposició d’una multa de 1.502,53 €., a la vegada que requerint-lo perquè, en el termini màxim de 15 
dies, tramiti la llicència administrativa de tinença de gossos potencialment perillosos.”
 
Atès que el senyor VWM davant la proposta de resolució va presentar escrit el 7 de setembre de 2022 
(Registre d’Entrada núm. 11258) sol·licitant més temps per regularitzar la situació dels animals i que, 
malgrat el temps transcorregut, no ha s’ha fet cap actuació al respecte, és pel que aquesta proposta 
de resolució ha esdevingut ferma.

Pels fets anteriorment referenciats, vist el dictamen favorable de la Comissió Informativa de Temes 
Sectorials , es proposa al Ple de l’Ajuntament l’adopció dels següents ACORDS:

Primer: Sancionar al senyor VWM, com a responsable d’una infracció molt greu, prevista en l’art. 
64.12 de l’Ordenança, consistent en tenir gossos o animals potencialment perillosos sense llicència

Segon: Conseqüentment, imposar al senyor VWM una sanció de 1.502,53 €. , a la vegada que 
requerint-lo perquè, en el termini màxim de 15 dies, tramiti la llicència administrativa de tinença de 
gossos potencialment perillosos, advertint-lo de que en cas de no donar compliment a aquest ordre 
s’imposaran multes coercitives d’acord amb les normes vigents del Procediment Administratiu. 

Tercer: Notificar el contingut d’aquest acord a l’interessat.”

Posada a votació la proposta va ser aprovada per unanimitat dels regidors assistents (16 de 17) que 
constitueixen majoria absoluta legal. 

4.- PRP2023/244   PROPOSTA PREMIATS NIT DE L'ESPORT   

Es donà lectura al següent dictamen de la Comissió Informativa de Temes Sectorials:

Per descarregar una còpia d’aquest document  consulti la següent pàgina web
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“En data 9 i 23 de març de 2023 s’ha reunit la 
Comissió de premis i distincions per tal de proposar a l’Alcalde que elevés a 
la Comissió Informativa de Temes Sectorials la proposta de concessió de premis de la Nit de l’Esport. 

Vista la proposta formulada per la Comissió de premis i distincions que s’adjunta com a annex a 
aquest acord.

Vist que en la relació de premis hi ha els premis a la millor esportista de l’any o al millor esportista de 
l’any que per la seva naturalesa són secrets i que serà l’Alcalde el que mitjançant resolució motivada 
els atorgui a proposta de la Comissió de premis i distincions.

Vist el que estableix el Reglament regulador del protocol els honors, les distincions i els premis de 
Lliçà d’Amunt. 

Vist el dictamen favorable de la Comissió Informativa de Temes Sectorials, es proposa al Ple de 
l’Ajuntament l’adopció dels següents ACORDS:

Primer.- Atorgar els Premis de la Nit de l’Esport 2022 als esportistes i entitats que s’adjunten a aquest 
acord.

Segon.- Informar als guardonats per conèixer si accepten o no la distinció. En cas que fos negativa el 
premi o distinció esdevindrà desert.”

Acabada la lectura el regidor David Morales explicà quina havia estat la tramitació de l’expedient dels 
premiats per la Nit de l’esport, des del dia 27 de febrer que es va constituir la Comissió de premis i 
distincions formada per un representant de cada grup polític fins la proposta que es proposava aprovar 
en aquests moments. 

El regidor Iban Martínez explicà que la Comissió havia valorat una trajectòria, i tot i que per aquest anys 
s’anava tard, s’havia aprovat per la Comissió i per això hi votarien a favor.

Posada a votació la proposta va ser aprovada per unanimitat dels regidors assistents (16 de 17) que 
constitueixen majoria absoluta legal. 

5.- PRP2023/243   COMPATIBILITAT PERSONAL AJUNTAMENT DE LLIÇÀ D'AMUNT PER 
EXERCIR ACTIVITATS EN L'ÀMBIT PRIVAT   

En aquest punt s’incorporà la regidora Manuela Nieves Garrido Marín.

Es donà lectura al següent dictamen de la Comissió Informativa de Temes Sectorials:

“Diferent personal de l’Ajuntament de Lliçà d’Amunt ha sol·licitat la declaració de compatibilitat 
per prestar els seus serveis en el sector privat. 

Vistos els informes emesos per la Tècnica mitja de recursos humans,

Per descarregar una còpia d’aquest document  consulti la següent pàgina web
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Vist el dictamen favorable de la Comissió Informativa de Temes 
Sectorials, es proposa al Ple de l’Ajuntament l’adopció dels següents ACORDS:
 
Primer.- Reconèixer la compatibilitat a la senyora Ana María González Hernández amb número 
de DNI 43420464Y, que presta serveis a l’Ajuntament en règim de funcionaria de carrera, grup 

C1, i actualment ocupant el lloc d’Administrativa de comptabilitat, per poder prestar serveis en 
l’àmbit privat per realitzar funcions en l’àmbit de la docència no reglada, de forma concreta la 
realització de classes de yoga i mindfulness per a infants i famílies, sempre i quan es compleixin 
les premisses següents:

- L’activitat privada a compatibilitzar no interferirà en la distribució de jornada que es realitza a 
l’Ajuntament de Lliçà d’Amunt 
- L’activitat privada no interferirà en les funcions dutes a terme com a administrativa de 
compatibilitat. 
- L’activitat privada es durà a terme fora del municipi de Lliçà d’Amunt. 
- L’activitat privada no s’exercirà amb professionals que prestin serveis o els hagin prestat en els 
dos darrers anys per l’Ajuntament de Lliçà d’Amunt. 
- La jornada dedicada per exercir l’activitat privada sol·licitada no excedirà en un 50% de jornada 
establerta com a jornada setmanal general, establerta en 37,5 hores setmanals. 

Segon.- Reconèixer la compatibilitat a la senyora a Eva Muñoz Zaragoza amb número de DNI 
44996298H, que presta serveis a l’Ajuntament en règim de funcionària de carrera, grup C1, i 
actualment ocupant el lloc de treball de Tècnica de cultura i cooperació, per poder prestar serveis 
en l’àmbit privat per realitzar funcions en l’àmbit dels esdeveniments i la comunicació, la gestió 
cultural, el sector MICE, les relacions institucionals i el protocol, sempre i quan es compleixin les 
premisses següents:

- L’activitat privada a compatibilitzar no interferirà en la distribució de jornada que es realitza a 
l’Ajuntament de Lliçà d’Amunt 
- L’activitat privada no interferirà en les funcions dutes a terme com tècnica de cultura i 
cooperació. 
- L’activitat privada es durà a terme fora del municipi de Lliçà d’Amunt. 
- L’activitat privada no s’exercirà amb professionals que prestin serveis o els hagin prestat en els 
dos darrers anys per l’Ajuntament de Lliçà d’Amunt. 
- La jornada dedicada per exercir l’activitat privada sol·licitada no excedirà en un 50% de jornada 
establerta com a jornada setmanal general, establerta en 37,5 hores setmanals.

Tercer.- Reconèixer la compatibilitat a la senyora Pilar Pérez Lorente amb número de DNI 
38114083R, que presta serveis a l’Ajuntament en règim de funcionaria de carrera, grup C1, i 
actualment ocupant el lloc d’Administrativa de recursos humans, per poder prestar serveis en 
l’àmbit privat per realitzar funcions en l’àmbit de la seguretat i prevenció laboral i protecció civil, 
sempre i quan es compleixin les premisses següents:

- L’activitat privada a compatibilitzar no interferirà en la distribució de jornada que es realitza a 
l’Ajuntament de Lliçà d’Amunt 
- L’activitat privada no interferirà en les funcions dutes a terme com a administrativa de recursos 
humans. 
- L’activitat privada es durà a terme fora del municipi de Lliçà d’Amunt. 

Per descarregar una còpia d’aquest document  consulti la següent pàgina web
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- L’activitat privada no s’exercirà amb 
professionals que prestin serveis o els hagin prestat en els dos darrers 
anys per l’Ajuntament de Lliçà d’Amunt. 
- La jornada dedicada per exercir l’activitat privada sol·licitada no excedirà en un 50% de jornada 
establerta com a jornada setmanal general, establerta en 37’5 hores setmanals.

Quart.- Reconèixer la compatibilitat al senyor Alejandro Pardo Garcia amb número de DNI 
38863568P, que presta serveis a l’Ajuntament en règim de personal laboral temporal, grup A2, i 

actualment ocupant el lloc de Tècnic de Promoció Econòmica, per poder prestar serveis en 
l’àmbit privat per realitzar funcions de creació de contingut digital per venta online així com també 
creació musical vinculada al règim especial d’artistes, sempre i quan es compleixin les premisses 
següents:
 
- L’activitat privada a compatibilitzar no interferirà en la distribució de jornada que es realitza a 
l’Ajuntament de Lliçà d’Amunt 
- L’activitat privada no interferirà en les funcions dutes a terme com a tècnic de promoció 
econòmica a l’Ajuntament de Lliçà d’Amunt.
- L’activitat privada es durà a terme fora del municipi de Lliçà d’Amunt, o bé no vinculada a 
l’Ajuntament de Lliçà d’Amunt. 
- L’activitat privada no s’exercirà amb professionals que prestin serveis o els hagin prestat en els 
dos darrers anys per l’Ajuntament de Lliçà d’Amunt. 
- La jornada dedicada per exercir l’activitat privada sol·licitada no excedirà en un 50% de jornada 
establerta com a jornada setmanal general, establerta en 37,5 hores setmanals. 

Cinquè.- Reconèixer la compatibilitat al senyor Marc Ricart Llach amb número de DNI 
46726595W, que presta serveis a l’Ajuntament en règim de funcionari de carrera, grup A2, i 
actualment ocupant el lloc d’Enginyer d’activitats, per prestar serveis en l’àmbit privat per 
realitzar funcions d’enginyeria industrial, sempre i quan es compleixin les premisses següents:

- L’activitat privada a compatibilitzar no interferirà en la distribució de jornada que es realitza a 
l’Ajuntament de Lliçà d’Amunt 
- L’activitat privada no interferirà en les funcions dutes a terme com a enginyer/a d’activitats a 
l’Ajuntament de Lliçà d’Amunt. 
- L’activitat privada es durà a terme fora del municipi de Lliçà d’Amunt. 
- L’activitat privada no s’exercirà amb professionals que prestin serveis o els hagin prestat en els 
dos darrers anys per l’Ajuntament de Lliçà d’Amunt. 
- La jornada dedicada per exercir l’activitat privada sol·licitada no excedirà en un 50% de jornada 
establerta com a jornada setmanal general, establerta en 37,5 hores setmanals.

Sisè.- Reconèixer la compatibilitat al senyor Javier Sanz Garcia amb número de DNI 52278727A, 
que presta serveis a l’Ajuntament en règim de funcionari de carrera, grup A2, i actualment 
ocupant el lloc d’Enginyer elèctric, per poder prestar serveis en l’àmbit privat per realitzar 
funcions en l’àmbit de l’activitat física i esportiva, al sector de l’esport, lleure i temps lliure, 
turisme, salut i benestar, sempre i quan compleixi les premisses següents:

- L’activitat privada a compatibilitzar no interferirà en la distribució de jornada que es realitza a 
l’Ajuntament de Lliçà d’Amunt.
- L’activitat privada no interferirà en les funcions dutes a terme com enginyer/a tècnic/a elèctric. 
- L’activitat privada es durà a terme fora del municipi de Lliçà d’Amunt. 

Per descarregar una còpia d’aquest document  consulti la següent pàgina web
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- L’activitat privada no s’exercirà amb 
professionals que prestin serveis o els hagin prestat en els dos darrers 
anys per l’Ajuntament de Lliçà d’Amunt. 
- La jornada dedicada per exercir l’activitat privada sol·licitada no excedirà en un 50% de jornada 
establerta com a jornada setmanal general, establerta en 37,5 hores setmanals.

Setè.-  Reconèixer la compatibilitat al senyor Xavier Junqueras Pujadas amb número de DNI 
52140611W, que presta serveis a l’Ajuntament en règim de funcionari de carrera, grup A1, i 
actualment ocupant el lloc de Tècnic Superior de Medi Ambient i Salut per poder prestar serveis 

en l’àmbit privat per realitzar funcions d’assessoria ambiental, sempre i quan compleixi les 
premisses següents:

- L’activitat privada a compatibilitzar no interferirà en la distribució de jornada que es realitza a 
l’Ajuntament de Lliçà d’Amunt 
- L’activitat privada no interferirà en les funcions dutes a terme com a tècnic superior de medi 
ambient i salut a l’Ajuntament de Lliçà d’Amunt. 
- L’activitat privada es durà a terme fora del municipi de Lliçà d’Amunt. 
- L’activitat privada no s’exercirà amb professionals que prestin serveis o els hagin prestat en els 
dos darrers anys per l’Ajuntament de Lliçà d’Amunt. 
- La jornada dedicada per exercir l’activitat privada sol·licitada no excedirà en un 50% de jornada 
establerta com a jornada setmanal general, establerta en 37,5 hores setmanals.

Vuitè.- Notificar aquest acord als interessats i al Registre de Personal.”

Posada a votació la proposta va ser aprovada per unanimitat dels regidors assistents (17 de 17) que 
constitueixen majoria absoluta legal. 

6.- PRP2023/245   APROVACIO INICIAL MODIFICACIO ORDENANÇA REGULADORA DE 
L'INCREMENT DE VALOR DE TERRENY DE NATURALESA URBANA   

Es donà lectura al següent dictamen de la Comissió Informativa d’Hisenda:

“El Títol II del Text Refós de la Llei Reguladora de les Hisendes Locals regula de forma 
exhaustiva els recursos dels municipis i, en cada cas, determina la facultat de les Corporacions 
Locals pel seu establiment, ordenació, supressió, per la determinació de les quotes tributàries, 
així com per l’aprovació i modificació de les corresponents Ordenances Fiscals, en els termes 
que s’hi concreten.

Vist que l’article 71 de la Llei 31/3022, de 23 de desembre, de Pressupostos Generals de l’Estat per 
a l’any 2023, publicada al BOE el 24 de desembre de 2022, ha modificat els imports dels coeficients 
màxims previstos a aplicar al valor dels terrenys en funció del període de generació de l’increment de 
valor, per a la determinació de la base imposable de l’Impost sobre l’increment de valor dels terrenys 
de naturalesa urbana.  

Per descarregar una còpia d’aquest document  consulti la següent pàgina web
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Atès que els nous coeficients aprovats per la Llei Pressupostos Generals de 
l’Estat, en uns casos són superiors i en altres inferiors respecte els indicats a l’ordenança municipal 
de l’Impost sobre l’increment de valor dels terrenys de naturalesa urbana aprovada pel Ple en sessió 
celebrada el 20 d’octubre de 2022. 

Vist el dictamen favorable de la Comissió Informativa d’Hisenda, es proposa al Ple de l’Ajuntament 
l’adopció dels següents ACORDS:

PRIMER: Aprovar provisionalment la modificació de l’Ordenança fiscal número 4 reguladora de 
l’Impost sobre l'increment de valor dels terrenys de naturalesa, el text refós de la qual consta a 
l'annex d'aquest acord.

SEGON: Exposar al públic l’acord precedent mitjançant anunci al Butlletí Oficial de la Província, 
a un dels diaris de major difusió de la província i al Tauler d’Edictes de l’Ajuntament, per a que 
durant el termini de trenta dies hàbils comptats des del dia següent al de la seva publicació, els 
interessats puguin examinar l’expedient i presentar-hi les reclamacions que creguin oportunes. 
Transcorregut el període sense haver-se’n formulat cap, l’acord adoptat restarà aprovat 
definitivament.

TERCER: En el cas de no produir-se reclamacions, publicar en el Butlletí Oficial de la Província 
l’acord definitiu i el text íntegre de l’ordenança aprovada.”

Posada a votació la proposta va ser aprovada per unanimitat dels regidors assistents (17 de 17) que 
constitueixen majoria absoluta legal. 

7.- PRP2023/238   APROVACIO LIQUIDACIO CONTRIBUCIONS ESPECIALS OBRES PART 
RESTANT DEL C. MAJOR   

Es donà lectura al següent dictamen de la Comissió Informativa d’Hisenda:

“El Ple de l’Ajuntament, en la sessió del dia 28 de gener de 2021, va aprovar de forma 
provisional, la modificació de la imposició i ordenació concreta de les contribucions especials per 
a les obres que queden per fer al carrer Major de Lliçà d'Amunt. Aquest acord va estar exposat 
al públic sense que es presentessin al·legacions, conseqüentment es va considerar 
definitivament aprovat.

Atès que tal com disposa l’article 34.3 del TRLRHL, l’acord d‘ordenació contenia la determinació 
del cost previst de les obres, i que un cop s’han efectuat aquestes i s’ha procedit a la liquidació 
de les mateixes, és necessari procedir a la liquidació definitiva de les contribucions especials.

Vist el dictamen favorable de la Comissió Informativa d’Hisenda, es proposa al Ple de l’Ajuntament 
l’adopció dels següents ACORDS:

Primer.- Aprovar la liquidació de les contribucions especials per les obres que queden per fer al 
carrer Major de Lliçà d'Amunt, amb els següents extrems:

Per descarregar una còpia d’aquest document  consulti la següent pàgina web
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1. El cost real total de les obres és de 58.815 €

2. Aportació de l'Ajuntament (corresponents al 10% del cost total) és de 5.881’50 €.

3. La quantitat a repartir entre els beneficiaris és de 52.933’50 €. 

4. S’aplica com a mòdul de repartiment: el coeficient de propietat.

Segon.- Aprovar la relació de subjectes passius i les quotes individuals resultants d'aplicar a la 
base imposable el mòdul aplicable, tal com consta en l'Annex 1 del present acord.
 

Tercer: Publicar l’acord de liquidació definitiva de les contribucions especials, i notificar 
individualment a cada subjecte passiu les quotes que li corresponguin.”

Posada a votació la proposta va ser aprovada per unanimitat dels regidors assistents (17 de 17) que 
constitueixen majoria absoluta legal. 

8.- PRP2023/240   APROVACIO INICIAL DE LA MODIFICACIÓ DE LES BASES 
REGULADORES D'AJUDES PER ADQUISICIÓ DE LLIBRES DE TEXT, FUNGIBLES I 
LLICENCIES DIGITALS DINS EL PROGRAMA PER FOMENTAR LA IGUALTAT DE L'ACCES A 
L'EDUCACIO.   

Es donà lectura al següent dictamen de la Comissió Informativa de Temes Sectorials:

“El Ple de l’Ajuntament de Lliçà d’Amunt, en sessió del dia 27 de gener de 2022, va aprovar 
inicialment la modificació de les Bases reguladores d’ajudes de l’Ajuntament de Lliçà d’Amunt, 
per a l’adquisició de llibres de text, fungibles i llicències digitals dins del Programa per fomentar 
la igualtat de l’accés a l’educació per a l’ensenyament d’educació primària i secundària (cicle 
inicial, mitjà i superior i 1er, 2on, 3r i 4t d´ESO).

En data 18 de març de 2022 es va publicar en el Butlletí oficial de la Província el Text refós de 
les esmentades bases.

Vist l’informe de la tècnica d’Educació en el sentit que caldria modificar les bases. 

Vist el dictamen favorable de la Comissió Informativa de Temes Sectorials, es proposa al Ple de 
l’Ajuntament l’adopció dels següents ACORDS:

PRIMER: Aprovar inicialment la modificació de les Bases reguladores d’ajudes de l’Ajuntament 
de Lliçà d’Amunt, per a l’adquisició de llibres de text, fungibles i llicències digitals dins del 
Programa per fomentar la igualtat de l’accés a l’educació per a l’ensenyament d’educació 
primària i secundària (cicle inicial, mitjà i superior i 1er, 2on, 3r i 4t d´ESO), en el sentit que 
s’indica a l’informe que s’adjunta aquest acord. 

Per descarregar una còpia d’aquest document  consulti la següent pàgina web
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SEGON: Exposar-la al públic, mitjançant 
publicació al Butlletí Oficial de la Província de Barcelona, al Diari Oficial 
de la Generalitat de Catalunya i en el tauler d’edictes de l’Ajuntament, durant el termini de vint 
dies hàbils.

TERCER: Si durant el termini d’exposició al públic no es presentessin al·legacions, aquest acord 
esdevindrà definitiu, i es publicarà en el Butlletí Oficial de la Província el Text refós de les bases 
incorporant les modificacions aprovades.”

Acabada la lectura el regidor Fran Sánchez explicà que s’havien de fer canvis perquè l’educació era viva 
i s’havien de diferents modificacions:

- Ajustar les dates de la seva comptabilitat per presentar les justificacions a temps.

- S’incloïa com a subvencionable el material de producció pròpia.
- S’ajustava la subvenció a la ràtio de cada centre i si la ràtio canviava també es regularitzaria l’import.

Continuà dient que quan acabava el curs cada centre feia una valoració amb les AMPES, direcció i 
Ajuntament per així adaptar les bases a la realitat.

El regidor Iban Martínez manifestà que si es remuntaven a quan s’havien aprovat inicialment les bases 
es podria dir que tenien raó quan deien que es podria haver fet per tots els cursos ja des de l’inici. Digué 
que atès que s’havien incorporat els comentaris que havien fet a les comissions informatives votarien a 
favor.

El senyor Alcalde contestà que no era un problema econòmic, als inicis s’havien fet poc a poc perquè 
era un pla pilot.

Posada a votació la proposta va ser aprovada per unanimitat dels regidors assistents (17 de 17) que 
constitueixen majoria absoluta legal. 

9.- PRP2023/241   APROVACIO MODIFICACIO TARIFES SERVEI AUTO-TAXI PER A L'ANY 
2023   

Es donà lectura al següent dictamen de la Comissió Informativa d’Hisenda:

“Amb data 19 de gener de 2015 es va signar el Conveni de cooperació intermunicipal entre els 
ajuntaments de Granollers, Les Franqueses del Vallès, Canovelles i Lliçà d’Amunt, per la prestació 
del servei de taxi.

L’esmentat Conveni, entre altres, recull en el punt 4t, que els Ajuntaments signants, es comprometen 
a harmonitzar les tarifes urbanes dels serveis de taxi que tinguin origen i destinació en qualsevol dels 
seus termes municipals, de manera que tinguin els mateixos conceptes i imports; i pel que fa a la 
tarifa interurbana aplicable, l’aprovada pel Departament de Territori i Sostenibilitat de la Generalitat 
de Catalunya.

Per descarregar una còpia d’aquest document  consulti la següent pàgina web
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Vist l’informe del Tècnic de Mobilitat que informa 
favorablement a l’increment de preus de tarifes del servei d’auto-taxi per a 
l’any 2023 del 5,20%, que dona com a resultat les tarifes que s’adjunten a la proposta. 

Vist que es considera que correspon plantejar la variació de tarifes segons sistema d’actualització 
simplificat. 

Vist el dictamen favorable de la Comissió Informativa d’Hisenda, es proposa al Ple l’adopció dels 
següent acords.

Primer: Aprovar les tarifes del servei de d’auto - taxi, per a l‘exercici 2023, que consten a l’expedient. 

Segon: Comunicar les tarifes esmentades, a la Comissió de Preus de Catalunya de conformitat amb 
el procediment simplificat establert a l’article 2.3 del Decret 339/2001, de 18 de desembre.

Tercer: Notificar aquest acord als ajuntaments de Granollers, Les Franqueses del Vallès i Canovelles 
i al senyor Guillem Pujol Pinyol, com a taxista de Lliçà d’Amunt.” 

Oberta la deliberació el regidor Iban Martínez manifestà que l’increment de costos del transport justificava 
l’increment de les tarifes.

El senyor Alcalde digué que la proposta estava per sota del topall màxim aprovat per la Comissió de 
Preus.

Posada a votació la proposta va ser aprovada per unanimitat dels regidors assistents (17 de 17) que 
constitueixen majoria absoluta legal. 

10.- AFERS URGENTS

No se n’han presentat 

11.- MOCIONS

11.1.-  MOCIO PER A LA MILLORA DELS SERVEIS SOCIALS DELS MUNICIPIS DE 
CATALUNYA   

El regidor Antonio Polo donà lectura a la següent moció presentada pel grup municipal d’EN COMU 
PODEM:

“MOCIÓ PER A LA MILLORA DELS SERVEIS SOCIALS DELS MUNICIPIS DE CATALUNYA

EXPOSICIÓ DE MOTIUS

Per descarregar una còpia d’aquest document  consulti la següent pàgina web
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Després de més de deu anys de polítiques 
d'austeritat, de retallades als serveis públics i de patir les greus 
conseqüències socials, econòmiques i de salut de la pandèmia i de la guerra a Ucraïna, 
Catalunya es troba en una situació marcada per un fort increment de les desigualtats socials, 
de la pobresa i la vulnerabilitat de les classes treballadores.

El teixit econòmic s’ha fragilitzat. S’ha produït un encariment inassumible dels preus de 
l’electricitat, del gas, del petroli i dels productes i béns de primera necessitat.
Segons dades de CCOO, l’increment dels preus al consum, a finals del 2022, se situa en un 
6,4% i, des del 2008, els salaris han perdut prop d’un 13% de poder adquisitiu.

La crisi de preus i de rendes està tenint un impacte molt gran sobre la qualitat de vida, el 
benestar i la salut de la ciutadania que s’accentua en funció de la pobresa preexistent a les llars.
Segons l’Institut d’Estadística de Catalunya (Idescat), en el 2021 el risc de pobresa i d’exclusió 
social va arribar al 25,9% de la població de Catalunya, un percentatge que, a més a més, té rostre 

de dona. En el cas dels joves i les criatures, la taxa va arribar fins al 32.6%.
Prop de 2 milions de persones es troben per sota del llindar de la pobresa i una de cada 6, a 
l’hivern de 2021, no podia mantenir casa seva a una temperatura adequada. Aquesta situació 
de precarietat vital està afectant la salut mental de bona part de la ciutadania.

Durant aquests anys s’han disparat en volum i complexitat les problemàtiques socials i 
econòmiques sense que els poders públics hagin avançat en la planificació de veritables 
polítiques socials centrades en les necessitats de les persones, provocant l’exclusió econòmica 
i social d’amplis sectors de la població.
Paral·lelament, la pandèmia ha diversificat i amplificat les vies d’entrada de demandes de la 
ciutadania provocant la desorganització dels serveis.
Aquesta situació sostinguda en el temps ha desbordat totes les previsions de demanda de 
recursos bàsics, col·lapsant els centres de serveis socials, que ja es trobaven sense recursos 
suficients per fer front a les necessitats de la ciutadania.

S’han intensificat i agreujat les dificultats d’un model de serveis socials que feia temps que no 
acaba de funcionar, amb greus mancances de caràcter estructural, que tenen a veure amb un 
model preexistent jerarquitzat, reglamentista, assistencialista i 2 burocràtic, caracteritzat per 
l’escassetat, l’externalització, la manca de control, la no garantia de recursos i de drets, i la
dependència d’entitats privades per a la gestió dels serveis públics destinats a persones en
situació de vulnerabilitat o de risc social.

Un model que no considera els serveis socials com a dret, ni disposa d’una porta d’entrada 
universal com es promulga a la llei. Per contra, tenim un model enfocat a la individualització de 
les problemàtiques, quan la majoria de les problemàtiques esdevingudes arran de la crisi 
necessiten de respostes transversals i universals ja que no són problemàtiques individuals sinó 
que afecten una empobrida població que està patint les mateixes causes (atur, treball i sous 
precaris, lloguers i hipoteques desorbitades, increment del cost dels subministraments). Un 
model amb manca de protocols i procediments homogenis i amb circuit confosos, amb una 
distribució territorial que no respon a criteris de desigualtat social o índexs de pobresa o de 
vulnerabilitat social.

Per descarregar una còpia d’aquest document  consulti la següent pàgina web
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Els serveis socials han esdevingut serveis 
subsidiaris d'altres sistemes públics, com ara el d'habitatge, el de 
garantia d'ingressos, l'educatiu, o l'energètic, que no han articulat els recursos necessaris per 
atendre les necessitats de la ciutadania. Aquests sistemes han delegat l'atenció de les 
necessitats als serveis socials municipals que no hi tenen competències ni possibilitat de 
resposta.

Tots aquests canvis socials en la demanda i necessitats de la ciutadania que s’han anat produint 
i incrementant, no han estat acompanyats d’una reformulació del model de serveis socials, ni 
de cap dotació de recursos ni reassignació de professionals del sistema de serveis socials; com 
tampoc no hi ha hagut una nova adequació i reestructuració dels serveis a les noves realitats
emergents.
Tampoc s’ha produït l’imprescindible sobreesforç̧ econòmic, ni plans de millora de la gestió i 
reorganització dels serveis socials als ajuntaments. Ha mancat completament, el suport financer 
de la Generalitat i l’assumpció de les seves competències i responsabilitats.

Els serveis socials bàsics s'han vist abocats a fer de contenidors de situacions multi 
problemàtiques i de famílies, persones i col·lectius en situació de risc, a qui no es pot donar 
resposta amb els recursos existents i les competències del mateix sistema de serveis socials.

Tota aquesta situació de desbordament del sistema ha provocat també el qüestionament de 
l’exercici professional de les treballadores dels serveis socials. Una part de la població i alguns 
moviments socials organitzats, amb expectatives poc ajustades a la realitat i amb cert 
desconeixement de les competències i dels límits en la intervenció dels Serveis Socials, han 
vist  frustrades les seves expectatives d’atenció als col·lectius que representen.

Els serveis socials són percebuts per la ciutadania, com a simples dispensadors, validadors de 
prestacions i/o tramitadors de recursos econòmics, i són tractats amb un alt grau d'exigència 
que fa sentir impotents els/les professionals de la intervenció social. Amb freqüència són els i 
les professionals dels serveis socials qui acaben rebent el malestar i la frustració de les persones 
que atenen en forma de maltractaments i agressions.

La situació actual dels serveis socials és insostenible, amb un desbordament i un col·lapse dels 
professionals i dels serveis; amb un important increment de les llistes d’espera i amb una 
impossibilitat de desenvolupar el treball social individual i comunitari pel qual són competents.

Segons el “Primer estudio de Salud Psicosocial en los Servicios Sociales de las 
Administraciones locales” d’àmbit nacional elaborat per CCOO i el Consejo General de la 
Psicología de España de març de 2022, la salut psicològica de les treballadores i els 
treballadors dels serveis socials es troba molt afectada. 1 de cada 2 professionals reconeix patir 
símptomes d’ansietat, depressió i estrès amb un elevat grau d’afectació del la síndrome de 
burnout.

Segons aquest estudi: “són molts els factors que estan provocant aquesta síndrome: els serveis 
socials són un cul de sac de tot allò que no assumeixen altres administracions o departaments, 
cosa que fa que augmentin permanentment les funcions i les tasques de les persones que hi 
treballen; tot això afegit a una falta constant de personal a causa de les dificultats en les 
substitucions dels professionals i/o ràtios totalment obsolets i gens realistes amb la situació que 

Per descarregar una còpia d’aquest document  consulti la següent pàgina web
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s’està vivint; una exigència cada cop més 
elevada sobre les seves funcions, sobretot pel que fa als terminis, i la 
gran burocratització de les tasques que s’afegeix, tot sovint, a una manca de claredat en els 
rols i les funcions assignades”.

Les càrregues de treball i les responsabilitats de tot el personal han augmentat de forma molt 
elevada, sense cap tipus de compensació.

L’augment de les baixes per ansietat i estrès entre la plantilla, moltes de les quals no arriben a 
ser cobertes, disminueix el cost d’efectius disponibles.

La manca continuada d’inversions en infraestructures comporta una manca d’espais adequats 
i el deteriorament de les instal·lacions i de les condicions de treball i d’atenció a la ciutadania.

La cartera final de serveis a disposició de la ciutadania es redueix imparablement. La qualitat 
dels serveis ha caigut de manera general. La capacitat dels serveis municipals de donar 
resposta a les necessitats de la ciutadania ha minvat molt. I tot això, va en detriment de les 

condicions laborals dels i les professionals.

Des de la Generalitat de Catalunya no s'ha desplegat, en totes les seves possibilitats, la Llei 
12/2007, d’11 d’octubre, de Serveis Socials. Aquesta llei determina que l’Administració de la 
Generalitat, els municipis i els altres ens locals de Catalunya són les administracions competents 
en matèria de serveis socials. A més, els municipis i els altres ens locals poden exercir 
competències pròpies de l’Administració de la Generalitat per via de delegació, d’encàrrec de
gestió o de fórmules de gestió conjunta, sens perjudici de les competències que les lleis els 
atribueixen.

Al desembre de 2021, tal i com ordena la Llei 12/2007, d’11 d’octubre, de Serveis Socials, el 
Departament de Drets Socials, l’Associació Catalana de Municipis (ACM) i la Federació de 
Municipis de Catalunya (FMC) van subscriure l’acord marc per a la coordinació, cooperació i 
col·laboració en serveis socials i altres programes 2022- 2025 que desprès es concreta a cada 
ajuntament i que finança els serveis socials municipals.

Aquest acord, molt discutit pels ajuntaments, és del tot insuficient per fer front a les necessitats 
socials de la població i no discrimina les dotacions pressupostàries en funció d’indicadors de 
necessitats sinó per volum de població, creant greus situacions de iniquitat i desigualtat entre 
els territoris i deteriorant, encara més, la ja greu situació dels serveis socials municipals.

El II Pla Estratègic de Serveis Socials (PESS) 2021-2024, aprovat per ACORD GOV/177/2020, 
de 29 de desembre que podria apuntar solucions al problema dels serveis socials municipals, 
encara no ha iniciat la seva implementació.

Per tot això CCOO i Lliçà d’Amunt En Comú Podem, proposa al Ple de l’Ajuntament de 
Lliçà d’Amunt, l’adopció dels següents ACORDS:

Instar el govern de la Generalitat de Catalunya

1.- Instar l’execució del II Pla Estratègic de Serveis Socials (PESS) 2021-2024, aprovat per 
ACORD GOV/177/2020, de 29 de desembre i convocar de forma immediata la comissió 
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d’implementació i seguiment del Pla.

2. La revisió i actualització de la cartera de serveis socials, per donar resposta a les noves 
i diverses necessitats socials de cada municipi i territori.

3.-La dotació d’una partida als pressupostos de la Generalitat per garantir la revisió i 
renegociació urgent dels contractes programa 2022-2025 a fi d’ampliar el finançament dels 
professionals d’acord amb els costos reals, millorant els preus i mòduls, segons els convenis 
laborals i ampliant la cobertura dels serveis d’acord amb les necessitats del país i atenent la 
diversitat territorial i els indicadors de vulnerabilitat, tot garantint l’estabilització del personal que 
ocupen places estructurals.

Instar els Ajuntaments i entitats supramunicipals dels municipis de Catalunya

1.- L’aposta per la gestió directa i la recuperació dels serveis de la cartera per evitar que 
empreses privades facin negoci amb les situacions de vulnerabilitat de la població amb un 
menyspreu cap a les persones vulnerables, a costa, de precaritzar les condicions de treball 

del conjunt de professionals dels serveis socials establint un pla calendaritzat de la recuperació 
dels serveis externalitzats.

2.- La Implantació de oficines d'informació, i tràmits que descongestioni dels serveis socials, 
eliminar les llistes d’espera i agilitzar l’atenció a la ciutadania.

3.- La implementació de mesures operatives per prevenir les situacions de risc d’agressions 
que pateixen els i les professionals dels Serveis Socials, garantint la correcta implementació de 
les avaluacions de riscos psicosocials i aplicant totes les mesures previstes als plans de 
prevenció derivats de les avaluacions.

4.- L’adequació dels espais de treball i d’atenció a la ciutadania per garantir una atenció digna, 
confidencial, segura i de qualitat.

5.- Crear espais de participació i codecisió amb professionals, sindicats i col·legis professionals, 
per tal de adaptar les polítiques de serveis socials municipals a les necessitats del territori.

Instar les Diputacions de Catalunya

1.- La coordinació d’un estudi, amb la col·laboració d’ajuntaments, sindicats i col·legis 
professionals, per determinar l’acompliment de les actuacions de suport i seguiment previstes 
per la Llei de Serveis Socials, i conèixer la situació real en termes de riscos i efectes 
dels professionals socials i les mesures adoptades per les administracions per prevenir-los i 
millorar l'atenció a la ciutadania.

Traslladar els presents acords al Departament de Drets Socials de la Generalitat de Catalunya, 
als grups polítics del Parlament de Catalunya, a les entitats municipalistes de Catalunya, als 
sindicats, a la Taula d’entitats del Tercer Sector Social de Catalunya i als respectius Col·legis 
Professionals de les plantilles dels Serveis Socials municipals.

Difondre aquesta moció i els acords als mitjans de comunicació.”
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Oberta la deliberació la regidora Lourdes Martin manifestà que el grup del PSC votaria a favor de 
la moció atès que contemplava molta de la problemàtica dels serveis socials, i explicà totes les 
millores que s’havien fet al departament d’Acció Social per millorar el servei tan de cara als usuaris 
com de cara als treballadors. 

El regidor Antonio Polo digué que no li agradaria que la moció criminalitzés l’usuari de serveis 
socials, el que es demanava amb la moció era per canviar un sistema que intensificava els 
problemes dels usuaris. 

La regidora Lourdes Martin contestà que ella ja havia dit que la majoria d’usuaris eren respectuosos.

El regidor Iban Martínez manifestà que actualment la diferència entre rics i pobres s’incrementava 
cada vegada més, i això no es salvava només amb un protocol sinó que havien de treballar tots en 
el mateix sentit, s’havia de tenir prioritat en l’atenció a les persones, per molts mitjans que aportessin 
la Diputació i la Generalitat, l’Ajuntament era l’únic que podia fer un servei més eficaç, encara que 

el recolzament era molt important. En relació al Pla estratègic digué que no s’estava fent tot lo ràpid 
que es coldria però les retallades durant dècades no es podien revertir en poc temps, i que l’atenció 
més  flexible i àgil havia de ser el pal de paller dels serveis socials al municipi.

El regidor Oriol Vera manifestà que els serveis socials eren la base d ela gent que necessitava 
ajuda, i calia inversió per part dels ajuntament, diputacions i Generalitat.

El regidor Manel Busquets digué que la moció explicava molt bé la situació, havien estat anys difícils 
de retallades que calia revertir, sense inversió no es podria tirar endavant.

Posada a votació la Moció va ser aprovada per unanimitat dels regidors assistents (17 de 17) que 
constitueixen majoria absoluta legal. 

11.2.- PRP2023/284   MOCIÓ DELS GRUPS MUNICIPALS LLIÇÀ D’AMUNT EN COMÚ PODEM, 
JUNTS PER LLIÇÀ D’AMUNT I ESQUERRA REPUBLICANA DE CATALUNYA DE 
L’AJUNTAMENT DE LLIÇÀ D’AMUNT EN CONTRA DEL PROJECTE DE QUART CINTURO I 
PER UNA ALTERNATIVA DE MOBILITAT SOSTENIBLE PEL VALLÈS   

Es donà lectura a la següent moció presentada pels grups municipals d’EN COMU PODEM, JUNTS 
i ERC:

“En el context de la negociació del Pressupost de la Generalitat pel 2023, el PSC, ha posat de 
nou sobre la taula el projecte del Quart Cinturó, que està basat en un model de mobilitat que 
fomenta l'ús del vehicle privat i, per tant, no contribueix a la lluita contra el canvi climàtic ni a la 
millora de la qualitat de l'aire de la ciutat; quan el que caldria és promoure alternatives 
sostenibles com ara el transport públic.

El Quart Cinturó suposaria un impacte ambiental important a la zona on es preveu construir. Això 
inclou la degradació del paisatge natural, la pèrdua d'espais verds, la fragmentació de la fauna i 
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la flora de la zona, i la pèrdua de biodiversitat. 
Això pot afectar negativament el benestar de la ciutadania i la salut dels 
ecosistemes.

A més, implicaria una gran despesa pública que podria destinar-se a altres projectes més 
necessaris al territori. En un moment en què la crisi econòmica està afectant greument les 
economies locals i nacionals, és necessari prioritzar les despeses en aquells projectes que 
contribueixen realment a la millora de la vida de la ciutadania.

Des de fa anys, son reiterades les manifestacions contràries a aquesta infraestructura franquista, 
i la darrera manifestació del passat 26 de febrer a Sabadell ha tornat a posar de manifest el 
rebuig del territori a aquest projecte, i la necessitat de cercar alternatives més sostenibles i 
consensuades amb els municipis afectats, el seu veïnat, i el seu teixit associatiu.

En aquest sentit, En Comú Podem va aconseguir el compromís del Govern de la Generalitat de 
que no s’acordés cap despesa als Pressupostos de la Generalitat pel 2023 al Quart Cinturó i que 
es centressin els recursos en altres projectes més sostenibles i necessaris per al territori, com 
recull la Moció 185/XIV del Parlament de Catalunya, sobre la mobilitat al Vallès, aprovada el 26 

gener de 2023.

Per tot l’exposat, els grups municipals de Lliçà d’Amunt En Comú Podem, Junts per Lliçà d’Amunt 
i Esquerra Republicana de Catalunya, proposen al Ple de l’Ajuntament de Lliçà d’Amunt els 
següents acords:

PRIMER. Manifestar el rebuig a la construcció del Quart Cinturó, o qualsevol proposta que se 
sustenti en aquest model independentment de la denominació que adopti, tal i com ha expressat 
reiteradament la ciutadania del nostre territori en importants mobilitzacions des de fa molts anys.

SEGON. Instar a les administracions competents a reconsiderar el projecte i a buscar un consens 
amb les poblacions afectades i les organitzacions ecologistes, buscant alternatives sostenibles 
per cobrir les necessitats de connexió entre ciutats i nuclis industrials, com un cinturó ferroviari, 
entre altres mesures, que no impliquin la construcció d'aquesta autovia.

TERCER. Instar al Govern de la Generalitat de Catalunya a que demani la desprogramació 
definitiva d’aquesta infraestructura.

QUART. Demanar la protecció dels espais naturals i agrícoles afectats pel projecte.

CINQUÈ. Promoure la transició cap a un model de mobilitat sostenible i eficient, apostant 
especialment pel tren i la bicicleta, com recull la Moció 185/XIV del Parlament de Catalunya, 
sobre la mobilitat al Vallès, aprovada el 26 gener de 2023.

SISÈ. Donar trasllat de la present moció al Departament de Territori de la Generalitat de 
Catalunya i al Ministeri de Transports, Mobilitat, i Agenda Urbana del Govern d'Espanya, als 
grups parlamentaris del Parlament de Catalunya, i als ajuntaments vallesans.”

Acabada la lectura el regidor Manel Busquets explicà que el quart cinturó era una infraestructura dels 
anys 60, actualment hi havia trams però faltava el tram de Sabadell-Granollers. Aquesta infraestructura 
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era un model del passat i els estudis apostaven 
pel model ferroviari. Pensava que hi havia alternatives com la millora de la C-
55. El projecte del quart cinturó acabaria amb indrets emblemàtics de Sabadell, Caldes, Lliçà, Mollet, 
Parets i Les Franqueses, els estudis ecològics havien demostrat que seria un desastre perquè 
destrossaria el territori i augmentaria la contaminació. La seva defensa no era per defensar només Lliçà 
d’Amunt sinó tots els municipis.

El regidor Iban Martinez digué que el quart cinturó contra el que es lluita feia més de trenta anys, la 
majoria d’embussos eren a les mateixes hores i per vehicles privats ocupats per un sol passatger, era el 
model de mobilitat el que no funcionava.  S’havia d’augmentar la xarxa de carreteres secundàries, 
fomentar la seguretat i fer eficient el transport públic. El posicionament dels tres grups proposants era 
molt clar, no al quart cinturó.

El senyor Alcalde digué que des de feia trenta anys fins l’actualitat les intensitats del trànsit s’han 
modificat, la tendència hauria de ser promoure un transport més sostenible, desdoblar la R3, la connexió 
dels dos vallesos amb tren. Manifestà que estava mig d’acord amb el tercer carril de la C-17 tot i que no 
havien deixat marges. Per altra banda explicà que li agradaria recordar que l’any 2010, quan ell ja era 
Alcalde, en un Ple extraordinari convocat d’urgència tots els grups municipals, PSC-CiU-ERC-PP-ICV,  
van aprovar el manifest unitari “LLIÇÀ D’AMUNT DIU NO AL QUART CINTURÓ” pel que s’acordava 

que tots els grups actuarien de manera conjunta per posar-se al quart cinturó que es considerava una 
agressió inacceptable al territori, que consideraven la proposta del ministeri un model d’autopista obsolet 
que no respectava ni la normativa ni el planejament territorial de Catalunya i que iniciarien una campanya 
d’informació i sensibilització a la gent de Lliçà d’Amunt per donar a conèixer l’efecte devastador de la 
proposta de quart cinturó. En el Ple ordinari del 30 de setembre de 2010 es van aprovar les al·legacions 
al projecte de quart cinturó que eren un document amb més de 20 punts que concloïa que es demanava 
la reconsideració per part de l’Estat de la totalitat del projecte. Aquest document va ser signat també per 
tots els grups municipals.

Amb tot això manifestà que volia dir que també els hagués agradat participar de la Moció perquè era una 
moció de poble i el quart cinturo destrossava el territori. En tot cas, conclogué que la seva posició era 
clara, s’havia de defensar el territori i protegir el municipi, per això votarien a favor. 

El regidor Antonio Polo explicà que tenia constància del que havia explicat el senyor Alcalde, i que tretze 
anys després tot era més terrible, el context climàtic havia canviat, el líder del PSC deia el que deia, i 
potser el senyor Alcalde hauria de preguntar-li perquè ho havia posat damunt la taula. Pel que feia a les 
paraules del senyor Alcalde que li hagués agradat participar en la Moció, manifestà que ell mateix havia 
liderat una reunió amb tots els grups, on cada grup havia manifestat la seva posició i s’havia acordat de 
fer una sèrie d’actes, i el regidor Fran Sánchez va dir que es podria crear una Taula però o presentar 
una moció per aquest Ple. No es podia dir que no s’havia comptat amb el PSC.

El senyor Alcalde contestà que a ell li havia arribat el tema de la manifestació però no el tema de la 
moció. 

El regidor Manel Busquets digué que les paraules del regidor Fran Sánchez havien estat que es 
mobilitzarien quan afectés Lliçà d’Amunt, quan el que hauria de ser és que no afectés a ningú. Davant 
d’aquestes paraules s’havia entès que el grup del PSC no volia formar part de la Moció.

El regidor Fran Sánchez contestà que ell el que havia dit era que s’havien d’arribar a acords comuns, no 
s’havia d’alarmar a la ciutadania. També havia dit que hi havia punts en comú, i per això havia proposat 
constituir una Taula per parlar del tema, on tot poguessin manifestar la seva posició, i va tenir la sensació 
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Ley 7/2022, de 8 de abril, de residuos

que no es volia parlar d’això. El grup del PSC no 
s’havia oposat a continuar a parlar del tema, i li hagués agradat continuar 
parlant per poder arribar a acords.

El regidor Antonio Polo comentà que es va parlar de constituir una taula per accions futures. 

El regidor Oriol Vera digué que era un projecte del 2010, i al 2023 al Vallès oriental no hi ha cap iniciativa, 
quan es pugui veure exactament el traçat es podrà parlar, per això s’abstindria de votar.

El regidor Antonio Polo contestà que era un risc pel planeta, un canvi climàtic dur, seria practicar un 
negacionisme del canvi climàtic.

El regidor Oriol Vera digué que ell no era negacionista, però en aquests moments no hi havia cap projecte 
damunt la taula, i per això s’abstenia. 

El senyor Alcalde digué que tothom entrava en contradiccions, perquè havien aprovat els pressupostos 
generals de l’Estat.

Posada a votació la Moció va ser aprovada amb el vot favorable dels grups municipals del PSC ( 9 de 
9), d’ERC ( 5 de 5), d’EN COMU PODEM (1 de 1) i de JUNTS PER LLIÇÀ (1 de 1), que constitueixen
majoria absoluta legal, s’abstingué de votar el grup municipal de Ciutadans (1 de 1).

12.- PRECS I PREGUNTES

12.1.- PREGUNTES PRESENTADES PEL GRUP MUNICIPAL DE LLIÇÀ D’AMUNT EN COMÚ
PODEM

- PRIMERA:

El 8 de abril de 2022, fue aprobaba la siguiente ley:

Disposición adicional decimocuarta. Instalaciones y 
emplazamientos con amianto.

En el plazo de un año desde la entrada en vigor de la ley, los ayuntamientos elaborarán un censo 
de instalaciones y emplazamientos con amianto incluyendo un calendario que planifique su 
retirada. Tanto el censo como el calendario, que tendrán carácter público, serán remitidos a las 
autoridades sanitarias, medioambientales y laborales competentes de las comunidades 
autónomas, las cuales deberán inspeccionar para verificar, respectivamente, que se han retirado 
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y enviado a un gestor autorizado. Esa retirada 
priorizará las instalaciones y emplazamientos atendiendo a su grado de 
peligrosidad y exposición a la población más vulnerable. En todo caso las instalaciones o 
emplazamientos de carácter público con mayor riesgo deberán estar gestionadas antes de 2028.

Quedan 9 días para que finalice el plazo para presentar tanto el censo como el calendario que 
planifique su retirada.

- ¿Ha presentado ya el gobierno municipal este censo y calendario?
- ¿nos lo pueden facilitar?

Resposta.- El senyor Alcalde contestà que encara no el tenien fet, per acord de la Junta de Govern 
es va encarregar un estudi que es tindrà fet. Pocs pobles en tenien. La Generalitat de Catalunya 
farà un mapa a finals d’any i el Síndic de Greuges havie enviat recordatori de la norma al que van 
contestar que defensés als ajuntaments per a que tinguessin recursos. Era un drama per a tots els 
municipis, aquestes normes s’havien de fer amb finançament. 

El regidor Antonio Polo digué que l’Ajuntament de Lliçà de Vall ja ho tenia fet i que les lleis es feien 

per a que ens poséssim les piles, era un problema sanitari seriós .

- SEGUNDA:

El 24 de noviembre de 2022, este pleno municipal aprobaba una moción para la transparencia de 
la Mancomunitat de la Vall del Tenes.

Los puntos de acuerdo fueron:
1r. Crear un órgano de información y control de la Mancomunitat de la Vall del Tenes donde se 
integren los grupos municipales de la oposición de los distintos
ayuntamientos.

2º. Realizar una auditoría económica sobre la gestión de la Mancomunitat de la Vall del Tenes, de 
los años, 2020, 2021 y 2022.

- ¿En que situación están estos 2 compromisos que se aprobaron en este pleno 
municipal?
- ¿Se ha aprobado en la junta de la Vall del Tenes este compromiso? Y si es así,
¿me pueden dar una copia del acta donde este ratificado el compromiso?

Resposta.- El senyor Alcalde contestà que l’auditoria econòmica la pròpia llei no la permetia, les 
auditories dels organismes públics des del 2012 les feien els interventors i el Síndic de Comptes. A 
continuació llegí l’acta de la Junta de la Mancomunitat, i a l’abril es faria la convocatòria pels comptes 
del 2022.
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I no havent-hi més assumptes a tractar, s’aixeca la sessió, essent  les 20:50 hores, tot el que jo com a 
secretària certifico.
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